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DĚTSKÉ HŘIŠTĚ 
Současné dětské hřiště je již za hranicí své životnosti a hlavně bezpečnosti. Jelikož máme v obci opět, k naší 

velké radosti, větší počet menších dětí je potřeba jim vytvořit důstojné zázemí pro hru a rozvoj. 

Již minulý rok v lednu jsme podávali žádost o dotaci na MMR ČR na zhotovení nového hřiště. Bohužel jsme 

neuspěli. Na sklonku roku 2016 jsem požádal o spolupráci poradenskou agenturu, která nám pomohla 

vypracovat novou žádost na dětské hřiště. Důsledné přípravy žádosti a precizní přístup obou 

spolupracujících stran přinesli své ovoce. Dotace z MMR ČR nám byla přislíbena a nyní se připravují veškeré 

doklady ke konečnému rozhodnutí o přidělení dotace. Nutno říci, že je potřeba doložit stále více tabulek, 

podkladů, listin atd. Na květnovém zasedání zastupitelstva byl již vybrán dodavatel dětského hřiště a 

následně podepsaná smlouva o dílo, ve které je stanoven termín dokončení stavby hřiště na konec 

července. 

Výběr herních prvků se prováděl na základě věkového složení našich dětí s přihlédnutím na dotační 

podmínky a finančním možnostem obce. Jestli byla volba správná, prověří děti samy. 

V souvislosti s výstavbou dětského hřiště prosím rodiče dětí a občany obce o pomoc s následnou úpravou 

terénu a okolí hřiště. Podíl brigádnické práce dětí a rodičů je nutnou podmínkou dotačního titulu.  

           -Josef Střecha-

  

ČERVEN 2017 
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TŘÍDĚNÍ ODPADŮ 

Žluté kontejnery na plasty bývají často 

naplněny hned po vývozu, a proto se 

přistoupilo k navýšení jejich počtu o 1 

kus na každé stanoviště. Bohužel 

přeplněnost kontejnerů je dána také 

nedůsledným nebo žádným 

sešlapáním PET lahví. Při 

dlouhodobém pozorování bylo zjištěno, že až 90 % PET není zmačkáno. Pokud nebudeme PET 

lahve šlapat, můžeme mít třeba 20 kontejnerů a budou stále plné! Za kontejner s plasty, který je 

málo vytížen důsledkem nemačkání PET je obec výrazně krácena na finančních příspěvcích od 

firmy EKOKOM, ale za vývoz zaplatí stále stejně! To vede k prodražování systému nakládání s 

tříděným odpadem. A kdo to celé nakonec zaplatí? Odpověď znáte všichni. 

Na druhou stranu musím Vás občany pochválit, že stále třídíte nápojové kartony do oranžových 

pytlů. Na oranžové pytle budou na stanovištích nově připraveny bedny na jejich uložení.  

Nedávejte je tedy do kontejnerů. 

„Třiďte odpad, má to smysl“ 

Tento slogan je při konečném finančním vyúčtování zcela pravdivý a to nemluvě o dopadu na 

životní prostředí.         -Josef Střecha- 

 

CHODNÍKY 

V říjnu letošního roku dojde k propojení chodníku od Škrdlových k Blaškovým. Bude také 

pokračováno s chodníkem kolem Lehockých. Na tuto stavební akci jsme získali dotaci z 

Jihomoravského kraje, která je důsledně specifikována. Název našeho projektu je „Oprava pěší 

komunikace v kritickém zúženém místě zástavby u silnice III/41312 ve Vítonicích“. 

Před touto akcí bude s obyvateli dotčených domů domluven postup oprav. Vjezdy a vchody nejsou 

součástí chodníků a bude si je muset každý dodělat sám. Obec všem vyjde vstříc, abyste to měli co 

nejjednodušší. Je potřeba se domluvit předem.  Jak již víme z předcházející akce, pro někoho není 

problém těch pár metrů si zhotovit, ale jiný bude bohužel dál chodit blátem do dveří, protože je to 

prostě obecní tak ať se o mně obec postará. Jenže obec má své finanční limity a obec jsme přece 

my všichni obyvatelé, co tu žijeme, tak je divné čekat, až se o mne ostatní sousedé postarají. 

V souvislosti s výstavbou chodníků je zde velký problém s parkováním aut, které překáží v 

používání pěších komunikací. Již v minulém čísle zpravodaje jsem nabádal parkující řidiče k 

ohleduplnosti k chodcům. Někteří z Vás to respektují jiní ne. Na květnovém zasedání zastupitelstva 

obce byl tento problém také diskutován a slíbil jsem zastupitelům, že s majiteli parkujících vozidel 

promluvím a věřím, že bude situace vyřešena.     -Josef Střecha- 

 



3 
 

ZAMĚSTNANCI OBCE 

Po dlouholetém působení odešla letos v červnu do zaslouženého důchodu paní Vilma Jelínková. 

Tímto Vám, paní Jelínková, velice děkuji za vždy vysoké pracovní nasazení a výbornou 

spolupráci. Přeji Vám klidný, spokojený a dlouhý důchodový věk. 

Najít náhradu za paní Jelínkovou nebylo jednoduché. Po vzájemné dohodě nastoupil k obci do 

trvalého pracovního poměru pan Martin Smeták. K němu jsme získali dotovaného pracovníka od 

úřadu práce v rámci VPP. Po dlouhém hledání vhodného uchazeče byl přijat sezónní pracovník pan 

Petr Havlík, kterého mnozí osobně znáte jako vítonického rodáka. 

Oba noví zaměstnanci se pustili s vervou do plnění pracovních povinností. Samozřejmě, že se 

budou nějakou dobu seznamovat s úkoly, které je čekají a tak jako každý se musí v nové práci 

zaběhnout. Buďme k nim tolerantní a bohatě se nám to vrátí! 

Obec dále usiluje o dalšího dotovaného pracovníka, nejlépe ženu, z úřadu práce. Žádost byla 

úspěšně schválena a hledá se vhodný uhazeč.      -Josef Střecha- 

ŽIVOT V OBCI 

REKONSTRUKCE KAPLE - BRIGÁDY NA KAPLI 

V podvečer, dne 27. dubna, se uvnitř kaple konala první přípravná brigáda, při níž mělo dojít 

k uvolnění a odtažení lavic od zdi, tak aby mohla být otlučena provlhlá omítka. Avšak došlo 

k nemilému zjištění. Trámky pod prkennou podlahou, které společně s lavicemi tvořily jeden celek, 

byly v pískovém loži zcela uhnilé i prkna podlahy byla napadena dřevomorkou. Lavice byly od 

podlahy odděleny, podlaha demontována. Z původního záměru oklepat zatím jen omítku a nadále 

ponechat kapli pro pravidelné mše tedy sešlo. Mobiliář kaple byl soustředěn na kúr kaple a oltář 

zakryt ochrannou textilií. V ten podvečer se zde sešlo 12 občanů. 

Sobotní brigády (28.4) vyhlášené starostou obce se zúčastnilo 25 občanů. Na velikém omylu jsou ti, 

kteří tvrdí, že nejsou věřící, tudíž je nějaká oprava kaple nezajímá. Kaple je nepřehlédnutelnou 

dominantou obce a její oprava by se měla týkat i všech obyvatel, kterým není vzhled obce 

lhostejný. Úkol dne byl odstranit vlhké vnitřní omítky cca 150 cm a cementovou podrovnávku 

kolem kaple. To bylo po celodenní usilovné práci dosaženo a nejen to. Oklepaná omítka byla 

vyvezena a ze spár zdiva uvnitř vyškrábána omítka. Dále vyvezen písek a cca 20 cm zeminy pod 

podlahou.   V terasové podlaze vyřezány spáry a vybrán vlhký materiál. Zdivem skrz provedeny 

prostupy pro odvětrání. Venku byl krom velice tvrdé práce na oklepání soklu, vyvezen kámen 

s okapového chodníku i vlhká zemina. Zúčastněné v jejich těžké práci částečně podpořily ženy, 

které nachystaly občerstvení. Zapitím prachu dostatkem tekutin při brigádě až po zapití 

společného díla bylo povinností pro každého účastníka.  

Dne 8. května se na brigádě, tentokrát na oklepání omítek v zákristii, zúčastnilo 18 obyvatel. Po 

odstranění vlhkých omítek se pokračovalo v rozřezání terasových podlah, vybrání zeminy podél 

základových pasů a probourání prostupů pro odvětrání.  

V dalších květnových dnech v práci na zazdění větracích otvorů a betonování odvětracích šachet 

pokračovali pracovníci obecního úřadu.      -Martin Smeták- 
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CO DÁL S OPRAVOU KAPLE POVÝŠENÍ SVATÉHO KŘÍŽE? 

Kaple nebude sloužit svému účelu cca rok, pokud se podaří sehnat chybějící peníze. Letošní 

pouťová mše se bude konat před kostelem. 

Ze sbírky na opravu kaple a dalších finančních darů od sponzorů zbylo cca 100 tis. Kč. Ty byly 

původně určeny na nové dveře a mříže. Po zjištění stavu pódia pod lavicemi a úrovně provlhnutí 

zdiva bylo dohodnuto přesunout peníze na řešení těchto prvotních problémů.  

V současné době zdivo po odstranění omítek bude samovolně vysychat a bude se pracovat na 

odvětrávacím systému kolem základů zdiva uvnitř kostela. Poté se zabezpečí objekt proti 

povrchové vodě shromažďující se ve struze u silnice jejím vybetonováním nebo zatrubněním.  

Dále se bude pokračovat na opravách uvnitř kaple. Obnovou omítek, podlah, pódia s lavicemi, 

rozvodů elektřiny atd. Je třeba opravit strop a objekt také nově vymalovat. Postup prací bude 

záležet na výši získaných peněz. Předpokládá se, že většina prací bude prováděna dobrovolně 

občany s občasnou pomocí obecních zaměstnanců. Po dokončení vnitřní části bude možno kapli 

opět využívat k bohoslužbám. Venkovní plášť objektu se opraví až na konec. Vzhledem k tíživé 

finanční situaci není možné říci, kdy se s kompletními opravami skončí. 

Jak již je psáno výše, jsme velice rádi, když se do brigád zapojí i občané, kteří nejsou věřící, ale 

uvědomují si důležitost opravy dominanty obce. Věřím, že společnými silami opravy úspěšně 

zvládneme a opravíme dominantu centra obce na další desítky let.     

           -Josef Střecha- 

 

 

 

 

 

 

 

 

TŘÍKRÁLOVÁ 
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TŘÍ KRÁLOVÁ SBÍRKA 

Za krásného sněhově bílého a mrazivého dne, 8. ledna se na obchůzku obcí vydali i Vítoničtí 

Tři králové, bratři Jakub a Jan Smetákovi a Martin Blahynka. Do pokladničky Oblastní charity získali 

celkem 6.732 Kč. 

Výtěžek z letošního 17. ročníku Tříkrálové sbírky pro Oblastní charitu Znojmo bude použit 

na projekty, které přispějí k udržení, zkvalitnění a rozšíření nabídky poskytovaných sociálních a 

zdravotních služeb na Znojemsku. V tomto ročníku se na Znojemsku vybralo celkem 2.016.318 Kč. 

-Martin Smeták- 
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HASIČSKÝ PLES 

Dne 28. ledna v kulturním domě proběhl 12. hasičský ples. Na pořádání plesu mají největší zásluhu 

naše hasičky, které kromě prodeje tomboly a obsluhy v hospodě nacvičily i kulturní vložku. Jejich 

vystoupení označené Coury a náplavy bylo sportovně energické, tanečně živelné i jemně erotické 

zakončené pyramidou účastníků – děvčat a jejich mládenců. K poslechu a hlavně k tanci hrála 

skupina Urgent. Tombola byla bohatá a účastníci plesu si za 20 Kč, což byla cena za lístek do velké 

tomboly, odnesly hodnotné dary. Od dvou televizorů, elektroniky, různou drogerii, dorty a vína, až 

po divoké prase. Nálada vládla přátelská, bezkonfliktní a tak by to mělo být vždy. 

           -Martin Smeták- 

 
 
 

Tradiční pouť 

Sobota 5. 8. 2017  
10:00  Stavění máje 
 20:00 Pouťová zábava se skupinou Víkend  
Neděle 6. 8. 2017  
09:15  Pouťová mše svatá před kaplí 
10:30  Obchůzka obce – zvaní na zavádění 
16:30  Zavádění pod májou                                        Dechová kapela DUBŇANKA 
17:00 Taneční zábava pod májou 
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MASOPUST 

Dne 25. února proběhlo po obci masopustní veselí s následným dětským karnevalem. Každoročně 

se masky schází v kulturním domě, kde se nastrojí a dají si něco „ostřejšího na kuráž“. Odkud po 

zapózování na nezbytnou hromadnou fotografii účastníků vyráží na několikahodinovou obchůzku 

obcí. 

Tentokrát se zúčastnilo rekordních 21 maškar za hudebního doprovodu harmonikáře a bubeníka 

z Miroslavi. Pan harmonikář je věkem postarší člověk a obchůzka obce s harmonikou byla pro něho 

již loni velice dlouhá a únavná. Letošní účast přislíbil s podmínkou svezení na nějakém 

„přibližovadle“. Za tímto účelem byl zrenovován a nazdoben starý invalidní vozík, na kterém se 

krom pana harmonikáře po vsi svezli i někteří další účastníci masopustu. Řízením vozíčku byl 

pověřen voják ČSLA. Byly zastoupeny pohádkové postavy červená karkulka a princezna, dědeček 

Hříbeček, Pipi dlouhá punčocha v dospělém i dětském provedení. Zvířectvo, kromě klasiky našeho 

masopustu rozpustilého volka a „mačkacího“ medvěda doplnil klokan i s klokánkem v kapse. Štěstí 

rozdávali dva kominíci, smrťák a zombií byli zástupci z „onoho světa“. Cikánka s dítkem v kočárku 

vybírala od spoluobčanů finanční dary i různé pochutiny. Knížepán zas zkupoval za zlaťák zálohy od 

občanů jejich „zámky“. Průvod veselých postav také dále tvořil voják Rakouské císařské armády, 

havajská tanečnice, prezident Bush, chodící keř, zelená larva a orlí hokejová fanynka. 

Maškary při své obchůzce obcí potkávaly i řidiče motorových vozidel. Většina na pokyn zastavila a 

do kasičky vhodila nějakou drobnost ze své peněženky. Byli však i tací, kteří ještě před maskami 

sešlápli plyn. Na hlavní silnici potkal průvod i zvědavé motorkáře. 

Ti dokonce z motorky sesedli a medvěda nechali na svůj stroj nasednout. Inu legrace se při 

obchůzce obcí zažilo víc než dost. 
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DĚTSKÝ KARNEVAL 

Po provedené obchůzce obce se maškary zformovaly do průvodu vedeného panem harmonikářem 

na vozíku a zpěvem známé pochodové písně „Kolíne, Kolíne“ zdárně doputovali do kulturního 

domu.  

Zde proběhl karneval pro všechny spoluobčany, ale hlavně děti. Některé masky své vystoupení 

ukončily, jiné pokračovaly v bujarém veselí i v kulturním domě. Nejvíce aktivní bývají zvířátka. 

Medvěd vedl mašinku, volek děti bavil při tanci. Malé i velké masky, děti i rodiče spolu hráli 

židličkovanou, tančili káčátko, dováděli s nafouknutými balonky a vůbec vesměs se velice dobře 

bavili. Každý z malých účastníků se představil a od organizátorů dostal balíček sladkostí. Stoly byly 

prostřeny pochutinami získanými po vsi, pila se limonáda a obecní víno. Plný sál byl svědkem 

dobré atmosféry a nálady z pěkně stráveného odpoledne a o to také organizátorům vždy jde 

především. Závěrem je potřeba poděkovat všem spoluobčanům za jejich věcné i finanční dary. 

-Martin Smeták- 

DIVADLO 

Jak předem avizoval náš pan farář Čoupek: „Je hodně herců a všichni chtějí hrát“. Tak proč ne. 

Malý i větší herci divadelního společenství Křemílek z Bosonoh a okolí se dne 1. dubna v kulturním 

domě prezentovali hned dvěma pohádkami.  

V první, „O Jezinkách“ zvířátka ztvárnili nejmenší a nejmladší děti souboru. Krom Jezinek, Smolíčka 

s Jelenem děti vystoupily jako muchomůrka, smrk, zajíček, krtek, veverka, tchoř či paní ježková. Ve 

druhé nazvané Případ Sněhurka si dvojice detektivů Helemes a Šelmlok, krom řešení složitého 

případu vzala na mušku ze staré známosti zrovna pana faráře. Toho si dobírala po celou dobu 

představení. Dokonalé bylo mluvící zrcadlo i trpasličí ubytování. Velice dobře řešená otočná scéna i 

perfektně a humorně odehrané a odzpívané doprovodné písně jenom umocnily dobrý dojem 

z jejich představení. Všichni herci, hudební doprovod i zpěváci byli při svém závěrečném defilé 

odměněni bouřlivým potleskem spokojeného publika. 

Otec Jindřich, jako správný rodák z Bosonoh, vystoupil na závěr na pódium opravdu bosý a 

přítomným s humorem sobě vlastním připomenul hlasování o nejlépe opravenou památku 

Jihomoravského kraje, ve které soutěží také opravená kaple v Bosonohách. A právě 

na rekonstrukci kaple v naší obci byl věnován výdělek z dobrovolného vstupného.   

           -Martin Smeták- 
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VELIKONOCE 
Jak to tak bývá,  doba Velikonoc bývá návratem zimy. Letos tomu nebylo jinak. Na Zelený čtvrtek vyrazilo na 

obchůzku obce s hrkači celkem 15 chlapců. Ty vedli nejstarší, žáci deváté třídy bratři Petr a Pavel Novákovi a 

Aleš Rada.  

Na Velikonoční pondělí proběhla mše svatá s pravidelným vyplácením dívek a žen na schodech do kaple. 

-Martin Smeták- 

 
 

PÁLENÍ ČARODĚJNIC 

Rej velkých i malých, nejen čarodějnic, za svitu lampionů proběhl v obvyklý čas večer dne 30. dubna. Průvod 

prošel již známou trasou po hlavní ulici na hřiště a nachystaná vatra s čarodějnicí na vrcholku po příchodu 

vzplála bez větších problémů. Žár ohně z vatry byl pro přihlížející příjemným, neboť byla opět velice chladná 

noc. Noční oblohu pak rozzářil, starostou obce, spuštěný ohňostroj. Zima byla opravdu veliká a tak 

v hospodě obsluha nestačila vařit „svařák“.       -Martin Smeták- 
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RENOVUJEME BYDLÍME 

Kaplička na návrší 
 

                        Číslo popisné 52     Číslo popisné 25 
 

   
   Sklep ev. č. 23     Číslo popisné 49 
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SPORT V OBCI 
 

PINPONGOVÝ TURNAJ PŘÁŠKOVÉ LAKOVNY BLAHYNKA 

Lednem začal nejen nový kalendářní rok, ale i nová sezona sportovních akcí v naší obci. Už tradičně ji 

zahajuje turnaj ve stolním tenise, který pořádá firma Prášková lakovna Blahynka Petr. Do letošního již 

sedmého ročníku se přihlásilo třináct hráčů. Bylo to sice méně než v předchozích letech, ale na kvalitě hráčů 

a sportovních výkonech to poznat nebylo, ba naopak. Za zelenými stoly probíhaly bitvy generací. Tu 

nejstarší reprezentovali pravidelní účastníci Trojan Josef a Kačerek Ladislav, tu nejmladší Valeš Roman ml.a 

Blahynka Martin. Byly to vyrovnané bitvy a o překvapivé výsledky nebyla nouze. Důkazem toho je i postup 

Valeše Romana ml. do finálové skupiny „A“ kam se probojovalo šest nejlepších, včetně Valeše Romana st. 

Turnaj nakonec vyhrál loňský finalista Vrana Jan. Jako již tradičně bylo o všechny účastníky řádně postaráno, 

a tak byl sportovní zážitek dokonalý. Každý kdo se chtěl, ten den sportovně pobavit, musel být spokojen. 

Chtěl bych tedy poděkovat pořadateli, ale i soupeřům a za rok zase za zelenými stoly nashledanou. 

           -Luboš Jurkovič- 

HOKEJ NA ZS 

Sobotu 4. března bylo možno příjemně prožít jednak venku, díky teplému předjaří, které přímo vybízelo 

k procházce, i ke sportování, anebo v termínu předem domluveném starostou obce podvečerním bruslením 

a zápasem v ledním hokeji na zimním stadionu ve Znojmě. Občané naší obce, ať sami nebo se svými 

ratolestmi, mohli využít bezplatný vstup na ledovou plochu zimního stadionu. A hojně ji využili.  Zde se po 

dobu půl hodiny proháněli a bruslili na ploše několikrát větší, než je v zimě v obci. Vyvrcholením sportování 

byl zápas v ledním hokeji mezi Vítonickými hráči ženatých a svobodných. I tentokrát zvítězili hráči ženatých 

v poměru 7-3. 

Zápas to byl pěkný a výkony na ledě hráče potleskem ocenila i skupina diváků, složených z bruslařů a 

blízkých příbuzných hokejistů.  V chladu zimního stadionu přišlo všem k chuti, na ledě i na tribuně svařené 

víno i ovocný čaj.           -Martin Smeták- 
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CYKLOZÁVOD PROJEL OBCÍ 

Dne 13. května se konaly cyklistické závody, při nichž členové sboru na krátkou dobu zabezpečovali hladký 

průjezd cyklistického pelotonu i doprovodných vozidel obcí od Prosiměřic na Moravský Krumlov. 

         - Martin Smeták-

 

 

HASIČI VÍTONICE 
Tréninky mladých hasičů se vždycky v dubnu naplánovaly, tak aby se kvůli špatnému počasí (dešti 

nebo nízkým teplotám) zrušily. Tento proces se často musel opakovat, protože duben byl opravdu 

aprílový a zima s poletujícím sněhem nás nechtěla pustit na hřiště. Zimní bundy jsme odložily až 

začátkem května. Příprava na okresní kolo mladých hasičů musela být velmi zrychlená.  

Okresní kolo hry Plamen 

Okresní kolo hry Plamen se uskutečnilo 20. května ve Výrovicích. Ve Vítonických dresech se 

předvedlo družstvo přípravky a družstvo mladších. Přípravka má ve svém týmu hned čtyři nováčky 

– Martina Suchého, Kristýnu Šnáblovou, Anežku Vránovou a Matouše Vrány. Čtyři běžecky a 

technicky náročné disciplíny i ti nejmenší skvěle zvládli a předvedli, že požární sport je opravdu 

baví. Jednotlivé výsledné časy disciplín nejsou u přípravky rozhodující, protože společně 

s přípravkou z Únanova byla obě družstva vyhodnocena stejně – 1. místo v celkovém pořadí 

okresního kola. Z podzimní části mělo družstvo mladších velmi dobrou pozici, neboť v říjnu zvítězili 

ve štafetě dvojic a 3. místo z braňáku. V jarní části na ně zbývaly disciplíny CTIF, požární útok a 

štafeta dvojic. Velmi mladý tým překvapil skvělým umístěním v technicky náročných disciplínách - 

1. místem v útoku CTIF a 4. místem ve štafetě CTIF. Ve štafetě 4x60 se příliš nedařilo, protože 

rychlejší čtyřce spadl postavený minimax a jejich pokus byl neplatný. Druhá čtyřka ve štafetě 

zaběhla čas 69,39 a znamenalo to 3. místo v této disciplíně. Královská disciplína požární útok pro 
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nás nebyla úplně královskou, plno chyb a výsledný čas 24,30 patřil až na 6. místo v této disciplíně. 

Jenže v celkovém součtu bodů i přes tyto nevyrovnané výsledky patřilo našemu družstvu mladších 

skvělé 2. místo.  

Bohužel OSH Znojmo ještě do dnešního dne nedoručilo slíbené medaile a pohár za umístění, a tak 

si mladí hasiči prozatím neužili radost z výsledných umístění na letošním okresním kole.  

 
 

NOČNÍ POHÁR MLADÝCH HASIČŮ V HOSTĚRADICÍCH 

V sobotu 3. 6. 2017 se mladí hasiči zúčastnili nočního poháru v Hostěradicích. V kategorii mladších 

tým „A“ získal 2. místo za čas 18,42 a tým „B“ doplněný některými závodníky z přípravky skončil na 

9. místě. Ve starší kategorii byl boj velmi vyrovnaný, kdy patnáctisekundových pokusů bylo hned 

pět. Tým starších nejdříve předvedl velmi rozpačitý první pokus. Strojník – Martin se rozhodl 

nerozvážně a zavalil své kolegy vpředu velmi prudce. V druhém pokuse však byla reputace týmu 

napravena a po prostřiku na levém terči byl výsledný čas 15,95 prvním výsledkem tohoto družstva 

v letošní sezóně.  V konečném pořadí se družstvo starších umístilo na 6. místě.  
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Turnaj v malé kopané sobota 15. července 2017 od 08:00 na hřišti ve Vítonicích 

Týmy nahlásí svou účast panu Vladimiru Čechovi tel.: 724 727 334 do 9. 7., hraje se o 
hodnotné ceny. 

 

SDH VÍTONICE – ŽENY 2017 

Družstvo žen vstoupilo do své první neligové sezóny v upravené základní sestavě, kdy hlavními 

proudařkami pro letošní sezónu bude Terka a Marťa. První soutěž proběhla 8. května v rámci tzv. 

okrskové soutěže v Práčích, kde holky zvítězily. Sezóna holek se teprve rozbíhá. Během dvou týdnu 

holky soutěžily v Myslibořicích (28. 5. 2017) – 10. místo, na extraligovém kole ve Chvalovicích (3. 6. 

2017 – 11. Místo) a ve Výčapech (4. 6. 2017 – 7. Místo). V červnu plánuji holky navštívit dvě 

soutěže v rámci Jihlavské open ligy – 11. 6. 2017 v Horkách a 18. 6. 2017 v Nevcehli. 

Foto: Základní sestava SDH Vítonice ženy pro sezónu 2017 
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OKRSKOVÉ KOLO HASIČŮ 

V sobotu dne 6. května se na fotbalovém hřišti v Práčích uskutečnilo okrskové kolo mužů a žen v hasičském 

sportu. Naše děvčata – ženy jsou ze soutěží sehraná a okrsek byl pro ně pouze tréninkovou záležitostí. O 

mužích se totéž říct nedá. Po loňském úspěchu se složením kombinovaného „vícegeneračního“ týmu se i 

letos hasiči vydali stejnou cestou. V předvečer závodů se členi sešli na hřišti a rozdělili si funkce na požární 

útok. Koš – Martin Smeták, savice spoj - Jiří Bartel, stroj Milan Sobotka ml., rozdělovač Ondra Slouka, 

proudy Aleš Rada ml. a Jakub Smeták a konečně Béčka spoje Leoš Lang st. 

Sobotních závodů se krom našich dvou družstev zúčastnily týmy žen z Práčí a mužů z Těšetic, Oleksovic a 

domácích Práčí. První kolo se mužům povedlo za 25.50 vt. a z průběžného prvního místa, je sesadilo domácí 

družstvo Práčí časem 25.30 vt. Toto však tým zdravě vyhecovalo na 22.90 v kole druhém, na což již domácí 

nereagovali. A tak naši zvítězili i tentokrát. Celé družstvo mělo z výsledku a hlavně z dosaženého času dobrý 

pocit. I když rezervy zde byly. Osobně jsem byl rád členem tohoto týmu. A kdyby byla možnost si jít 

zazávodit, neváhal bych. 

Děvčata si zatrénovala časem 18.90 vt. a taktéž zvítězila. 

                                                                                                     -Martin Smeták-       

 
 

 

 

 

TERMÍNY NEJBLIŽŠÍCH KULTURNÍCH AKCÍ 2017: 

Předpouťová zábava Vítonice -29.července 2017- 20:00 
 

 

 
 

 

 

 

 

Den otevřených sklepů Vítonice sobota 1. července 2017                     14:00  20:00 
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65. let  
Marie Smetáková 

HISTORICKÉ OKÉNKO  – VELIKÉ SUCHO V ROCE 1947 – 70. LET 

Sucho posledních týdnů začíná mít podobu tomu před 70ti 

léty. Stejně tak jako letos přišlo i tenkrát mokré jaro. Více 

kronikář obecní kroniky: „Během zimy napadlo mnoho 

sněhu a silnice byly dlouhou dobu nesjízdné. Dne 

20. 3. 1947 nastalo tání. Voda v říčce Jevišovce a 

v Křepickém potoce vystoupila z břehů a zaplavila okolní 

pozemky. Nejvýše vystoupila 25. března. Silnice, spojující 

Vítonice a Prosiměřice byla na dlouhou dobu přerušena, 

voda vystoupila 0,5 m nad povrch silnice. V obci sahala 

voda až k budově č. p. 3 (dnes hasičská zbrojnice - poznámka redakce), kde v tomto roce byla 

mateřská škola.“ 

 

A pak přišlo sucho. 

 

„ V zemědělství se zápasilo s následky katastrofálního sucha, nebylo dostatek píce a stlaní pro 

dobytek. Jako náhražka byl dovážen orobinec a rákosí ze stošíkovických rybníků. Dodávka obilí a 

mléka byla velice nízká, v průměru bylo dodáváno 2 l. na dojnici za den. Zato úroda zeleniny a 

ovoce na podzim byla nadprůměrná, takže sběrny nestačily odvážet okurky a jinou zeleninu. 

Protože ani na podzim se nedostavily deště, byly ozimy zasety jen s nejvyšší námahou a po 

vyklíčení byly namnoze řídké.“ Tolik uvádí kronika.     -Martin Smeták- 

 
 

     SPOLEČENSKÁ KRONIKA – NAŠI JUBILANTI 60, 

65, 70 A VÍCE 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

  

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

60. let  
Zdeněk Šabata 
Vladimír Čech 

Hana Šabatová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

81 – Hedvika Kačerková 
84 - Marie Ludvíková, 
Arnoštka Šlapáková, 
Marie Horká 
85 – Marie Brzobohatá 
86 – Jiřina Křivánková  
88 – Helena Kašparová 

70. let a více 
70 – Anna Buřičová, Hedvika 
Jurkovičová 
71 – Jan Sobotka, Jarmila Klementová 
73 – Marie Matulová          
74 – Anežka Hesinová, Květa Hřibová 
75 – Jitka Šabatová 
76 – Jan Hřib 
77 – Josef Klement 
79 - Josef Stratil a Růžena Tesařová 
80 - Zuzana Slivková a Anděla Rádlová 
83 - Blažena Dufková 
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